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Školné podle Klause nemá primárně sloužit k financování
škol

Olomouc 14. června 2010 (ČTK)
Zavedení školného, které podporují strany vznikající vládní koalice, je podle prezidenta Václava Klause nezbytností.
Mělo by se podle něj ale stát přirozeným regulátorem pro ty, kteří skutečně chtějí studovat, a na dalším financování
vysokých škol by se mělo podílet jen zcela okrajově. Školné určené primárně jako další zdroj k financování vysokých
škol označil za koncepční chybu. Klaus to dnes řekl novinářům během své návštěvy v Olomouckém kraji.
Prezident upozornil na jeden z výsledků jednání o vznikající vládní koalici ODS, TOP 09 a Věcí veřejných. "Školné je
považováno primárně za další zdroj financování vysokých škol. Pro mě tento aspekt školného je naprosto okrajový,
naprosto druhořadý," řekl prezident.
Podle Klause v České republice existuje příliš velké množství vysokých škol a s jejich rostoucím počtem a zvyšujícím
se množstvím studentů nebezpečně klesá kvalita. "Školné je cena, a proto je to regulátor toho, kdo na tu vysokou školu
chce, nebo nechce jít. To je základní smysl školného," uvedl prezident.
Zavedení poplatku za studium na vysokých školách podporují všechny tři strany vznikající koalice. Zatím ale nedošly ke
shodě, zda by se mělo jednat o přímé, či odložené školné. Maximální výše za jeden rok studia by se měla pohybovat
kolem 20.000 korun a školy by ji mohly určovat samy. Studenti by školné mohli splácet i ze zvýhodněných půjček, které
chce budoucí vláda zavést spolu se studijními granty a spořením na vzdělávání.


